
 

Vážení Brekovčania,  

   v tomto príspevku  Vás chcem informovať o výstavbe a rekonštrukcii miestnych komunikácií. 

     Na základe vypracovaného projektu a získania finančných prostriedkov  z eurofondov sme 

v roku 2021 zahájili výstavbu chodníka prvou etapou od základnej školy ku križovatke pri kostole.                       

Celá stavba mala pokračovať pozdĺž celej ulice Hušták. Z tohto projektu sa mala zrekonštruovať 

aj veľká časť asfaltového povrchu tejto cesty.  

     V mesiaci apríl 2022, kedy mali začať ďalšie práce na tomto projekte nás spoločnosť, ktorá 

realizovala stavebné práce informovala o pozastavení prác z dôvodu extrémneho navýšenia cien 

stavebných materiálov v celej Slovenskej republike. Na základe tohto navýšenia cien spoločnosť 

požiadala obec o navýšenie rozpočtu stavby. Nakoľko stavba bola realizovaná z finančných 

prostriedkov EÚ obec nemohla sama rozhodnúť o navýšení rozpočtu z dôvodu, že takéto 

navýšenie by bolo v rozpore so zmluvou o poskytnutí nenávratného finančného príspevku (NFP) 

a výdavky by boli neoprávnené. Požadované prostriedky boli vo výške viac ako 60.000,00 EUR, 

čo predstavovalo viac ako 15% z pôvodnej vysúťaženej ceny vo verejnom obstarávaní. Aj z tohto 

dôvodu nemohla obec rozhodnúť samostatne o navýšení prostriedkov preto, že by porušila zákon 

o verejnom obstarávaní. 

     Do tejto situácie sme sa nedostali sami, boli v tom všetky obce, ktoré v tomto období 

realizovali akékoľvek stavebné práce. Úrad pre verejné obstarávane niekoľko mesiacov 

preveroval akým zákonným spôsobom by bolo možné navýšiť  rozpočty projektov o viac ako 

15%, ktoré mali ukončené verejné  obstarávanie. Po zverejnení informácie, akým spôsobom je 

takýto rozpočet možné navýšiť obec požiadala poskytovateľa NFP o navýšenie rozpočtu. 

     Rok ubehol ako voda a v mesiaci október 2022 sme obdŕžali informáciu, že projektový 

manager, ktorý mal na starosti u poskytovateľa (MV SR) tento projekt ukončí dňom 01.11.2022 

svoj pracovný pomer a nevie, kto náš projekt prevezme ďalej. V mesiaci marec 2023 nás nový 

projektový manager informoval o prevzatí projektovej dokumentácie,  ale aj upozornil na to, že 

neprebral len náš projekt a všetko si musí poriadne naštudovať, čo mu bude určite trvať aj dva 

mesiace.  

     Po niekoľkých našich urgenciách a upozorneniach, že projekt z dôvodu termínu ukončenia  do 

31.12.2023 nebude možné zrealizovať začal reagovať a zaslal nám správu, že našu žiadosť zaslal 

na posúdenie oprávnenosti   navýšenia rozpočtu na oddelenie kontroly verejného obstarávania 

(VO). 

     Personálne poddimenzovanie tohto oddelenia nám túto kontrolu predĺžilo na niekoľko 

mesiacov, čo znamenalo že túto stavbu už nebolo možné do uvedeného termínu fyzicky ani 

technicky zvládnuť. Po tejto informácii sme sa rozhodli odstúpiť od zmluvy o prijatí NFP a celý 

projekt tak ukončiť, čo je mi veľmi ľúto. Stavebný materiál (zámková dlažba, obrubníky, a pod.) 

boli majetkom zhotoviteľa, preto si tento materiál previezol do vlastných priestorov spoločnosti.   

Máme informácie, že v najbližšom období majú byť vyhlásené výzvy na podobné projekty, do 

ktorých sa určite zapojíme, budeme sa snažiť získať finančné prostriedky  a aj tento projekt 

úspešne dokončiť.  

     Ďalej by som Vás chcel informovať o zadaní objednávky na vypracovanie projektovej 

dokumentácie k vybudovaniu chodníkov popri ceste I. triedy 1/74. Z uvedeným projektom sa 

budeme uchádzať o finančné prostriedky z fondov EÚ a jeho realizáciou tak zvýšiť bezpečnosť 

pohybu chodcov pozdĺž  tejto cesty. 

                   Ing. Radoslav Nemec 

                                                                                                                                      starosta obce 


